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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 4. maj 2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 325 (Alm. del) som hermed besvares. 

Spørgsmål 325
Ministeren bedes kommentere Vorbasse- og Hjallerup Markeds talepapir fra foretrædet 
for udvalget den 28/4-10 om udgift ved kontrol af heste på markeder, jf. FLF alm. del –
bilag 249.

Svar:

Af talepapiret fra de to hestemarkeder fremgår det, at de ønsker en suspendering af 
reglerne for kontrol med hestemarkeder, jf. § 13 i bekendtgørelse nr. 1448 af 15. 
december 2009 om identifikation af dyr af hesteslægten. Hestemarkederne ønsker i 
stedet, at kontrollen udelukkende foregår på slagterier og ved udførsel. Endeligt 
anmoder hestemarkederne om, at såfremt kontrollen med hestemarkederne fastholdes, 
skal kontrolleren tilrettelægges i dialog med markederne, således at den praktisk muligt 
lader sig gennemføre. 

Som redegjort for i forbindelse med besvarelse af samrådsspørgsmål AÆ-BB den 28. 
april 2010 i Folketingets udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har jeg besluttet at 
udskyde kontrollen med hestemarkeder i et år. Kontrollen gennemføres i denne periode i 
forhold til heste, der føres til slagteri eller ud ad landet. Samtidig er Fødevarestyrelsen 
blevet bedt om – i samarbejde med relevante parter – at finde en løsning for 
gennemførelse af identitetskontrollen og opkrævning af gebyr herfor, der er mest 
hensigtsmæssig og som praktisk lader sig gennemføre.

Jeg kan endvidere oplyse, at heste i 2010 kan tilføres et hestemarked selvom hesten 
endnu ikke er ledsaget af et lovbestemt hestepas, såfremt ejeren inden hestens tilførsel 
til hestemarkedet, har indsendt ansøgning om udstedelse af hestepas eller anmodning 
om opdatering af eksisterende hestepas med medicinsider.
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